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Hagyományaink őrzése és továbbéltetése min-
dannyiunk közös felelőssége és feladata, segítsük, 
támogassuk azokat a szervezeteket, melyek a matyó 
kultúra megőrzését tűzték ki célul, mondta Tállai 
András országgyűlési képviselő ünnepi beszédében.

– A három matyó településen olyan civil 
szervezetek működnek, melyek őrzik, ápolják és élte-
tik a kultúránkat. Nagyon fontos, hogy továbbvigyük 
és átadjuk utódainknak azokat a hagyományokat, 
értékeket, melyet elődeink létrehoztak – hangsúlyoz-
ta Tállai András. Györffy István néprajzkutató 1929-es 
gondolatait idézve elmondta, a matyó kultúrát már 
100 évvel ezelőtt is országszerte és határon túl is is-
merték, hagyományaink, népi értékeink napjainkban 
is a magyar kultúra fontos részét képezik.

– A világon nincs a matyóhoz hasonló népsziget – 
ahogy Győrffy István mondta –, ahol közel 20 ezer ember 
olyan kultúrát őriz és ápol, amely évszázadokon keresztül 
fennmarad és világszerte, Japántól Kanadáig ismertté 
válik – emelte ki térségünk országgyűlési képviselője.

ÜNNEP A Matyó Rózsa Ünnepén a matyó népművészet 
UNESCO Szellemi Kulturális Örökség Reprezentatív 
Listájára történő felkerüléséről emlékezünk meg. A 
2012-es jeles esemény tiszteletére 2013 óta tartják meg 
városunkban a Matyó Rózsa Ünnepet, ez alkalomból 
a mezőkövesdi, tardi és szentistváni hagyományőrző 
egyesületek, valamint néptánccsoportok idén több 
mint 2 órás színvonalas műsort adtak elő kétszer, 
délután és este. A fellépőket a Dobroda Zenekar kísérte.

FELLÉPŐK Mezőkövesd: Pöttömök Néptánccsoport, 
Ragyogó Néptánccsoport, Matyó Népi Együttes, 
Százrózsás Néptáncegyüttes, Matyó Néptáncegyüttes, 
Rozmaring Táncegyüttes, Matyó Nagymama Klub. 
Szentistván: Karcos Murci Hagyományőrző Szín-
játszó Egyesület, Szentistváni Gyöngyösbokrétás 
Hagyományőrző Egyesület, „Csibirka” Hasznosságért, 
Környezettudatosságért Egyesület, Karító Néptánce-
gyüttes. Tard: Tardi Hagyományőrző Egyesület, Tardi 
Gyöngykaláris Népművészeti Egyesület.

Néptánc és
hagyomány

Mintegy kétszázan léptek közönség
elé a Matyó Rózsa Ünnepén október 16-án 

a Közösségi Házban.

Bódi K.

Az ünnepségen Tállai András, térségünk országgyűlé-
si képviselője beszédében egyebek mellett felidézte 
az iskolában tanultakat a forradalomról. Elmondta, 
a rendszerváltozás hozta felszínre a valóságot és az 
igazságot és ma már az általános- és középiskolákban is 
részletesen megismerik a diákok az 1956-os es-
eményeket. Szónoklatában azt fejtette ki, a tankönyvek-
ből ugyan tanulhatunk a történtekről, de ahhoz kevés, 
hogy valóban meg is értsük és átérezzük azok súlyát.

– Az 1956-os forradalom a magyar történelem 
legdicsőbb két hete volt: fellázadtunk, harcoltunk, 
szabadnak éreztük magunkat, aztán elbuktunk. De mi, 
magyarok, egyénenként hogyan jutunk el oda, hogy 
megértsük az eseményeket, hogy tiszteljük a hősöket, a 
bátrakat, szívből emlékezzünk rájuk és büszkék legyünk 
elődeinkre. Tankönyvekből nem lehet megtanulni, nem 
tehetjük magunkévá az eseményeket. A mezőkövesdi 
történéseket sem, amikor a nemzetőrök meg akarták 

„Fontos, hogy megértsük és szívünkbe zárjuk a történteket, emlékezzünk és legyünk büszkék
a hősökre” – Tállai András, térségünk országgyűlési képviselője mondott ünnepi beszédet

az 1956-os forradalom és szabadságharc 65. évfordulója alkalmából rendezett megemlékezésen.

Tisztelgés a hősök előtt

D. A.állítani a szovjet tankokat vagy amikor azok körbevették 
a várost, amikor földig akarták rombolni a templomot és 
kilőtték annak tornyát. Meg kell őriznünk emlékezetüket 
és tisztelnünk kell a Mezőkövesden meghalt hősöket, 
nem felejthetjük el Tóth Máriát és Orosz Gabriellát, akik 
megállították a városban a tankokat – mondta el Tállai 
András, aki beszédében továbbá visszautalt Szíki Károly 
A szabadság magvetői című, közelmúltban megjelent 
könyvére is. – A kötet bemutatója történelmi esemény 
volt Mezőkövesd életében. Ebben a hihetetlen és 
lélekemelő kiadványban 65 mezőkövesdi és környék-
beli ember osztja meg emlékeit a forradalomról. A 
könyv segítségével közelebb jutunk a Dél-Borsodban, 
a Mezőkövesden 1956-ban történtekhez, hihetetlen 
értékes ez a kiadvány, amely a múltról szól, de a jövőbe 
mutat. A jövőbe, hiszen egyre kevesebben vannak 
olyanok, akik még tudnak mesélni 1956-ról – hangzott el 
az ünnepi szónoklatban október 22-én.

ÜNNEPSÉG Az idei megemlékezés is hagyományo-
san koszorúzással és térzenével indult, az 1956-os 
Emlékműnél városunk önkormányzata, valamint 
helyi intézmények, gazdasági és civil szervezetek 
képviselői helyezték el koszorúikat Mezőkövesd Város 
Fúvószenekarának közreműködésével. Dr. Fekete 
Zoltán polgármester továbbá a temetőben lévő kop-
jafánál is helyezett el koszorút. A ceremónia keretében 
a mezőkövesdi gimnázium 12. évfolyamos tanulóinak 
„Az ifjúság forradalma” című műsorát is láthattuk 
a Közösségi Házban. A fiatalok szemszögéből, egy 
elképzelt 15 éves fiú történetén keresztül mutatta be az 
1956-os eseményeket az előadás, amelyet Nemesné 
Jóvér Mária rendezett.

A Matyó Táncegyüttes lakodalmas műsorát is 
megtekinthették a jelenlévők a gálán

A tardi Gyöngykaláris Népművészeti
Egyesület tagjai is színpadra léptek 

A szentistváni néptáncosok
látványos produkciót adtak elő

Főhajtás: Tállai András és dr. Fekete Zoltán
az 1956-os Emlékműnél
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Rangos elismerések

Három mezőkövesdi vállalkozót díjaztak: Gomány János, a Gomvill Kft. ügyvezetője 
és Popovics László, a Popovics Órásbolt vezetője mellett posztumusz Magyar 

Gazdaságért elismerésben részesült Kiss József, a Kiss és Társa Vas- és Fémipari 
Kft. ügyvezetője. A kövesdi vállalkozókat Tállai András, térségünk országgyűlési 

képviselője terjesztette fel a kitüntetésre.

KISS JÓZSEF Mezőkövesden született és egész életében itt élt. Az általános és a szakmunkásképző 
iskola elvégzése után helyi cégeknél dolgozott karbantartó, lakatos munkakörökben. A mostani mis-
kolci Andrássy Gyula Gépipari Technikumban gépkarbantartó-javító technikusi végzettséget szerzett, 
miközben a helyi ÁFÉSZ karbantartási csoportjának volt a vezetője. 1988-tól kisiparosként, majd egyéni 
vállalkozóként dolgozott szakmájában. 1995-ben feleségével megalapították a Kiss és Társa Vas- és 
Fémipari Kft.-t. Kiss József 20 év alatt a térség egyik meghatározó vállalkozását építette fel, melynek 
révén közel 250 embernek és családjaiknak biztosított megélhetést.

GOMÁNY JÁNOS Tardon végezte az általános iskolát, majd 1974-ben a 120-as számú Ipari Szakmun-
kásképző Iskolában villanyszerelő szakmunkás bizonyítványt szerzett. Hat évvel később, 1980-ban 
Mestervizsgát tett, majd újabb hat év elteltével, 1996-ban megalapította a Gomvill Kft-t. A villamos 
szaküzlet működtetésén kívül a villamos kivitelezésnél ügyvezetői feladatokat lát el, összesen 15 fő 
alkalmazottal. A szakoktató oklevél megszerzésének köszönhetően a tanulók képzésében is részt vesz.

POPOVICS LÁSZLÓ Több mint 50 évvel ezelőtt, 1967-ben végzett Miskolcon órás szakmunkásként. Egy év-
vel később Putnokra került a Vegyesipari Szövetkezet órás részlegébe, ahol 5 évet dolgozott. 1974-ben Me-
zőkövesdre költözött, azóta folyamatosan városunkban végzi a tevékenységet. Fő profilja az órák javítása, 
de emellett régi mechanikus órák felújításával, valamint az időmérők értékesítésével is foglalkozik. Immár 
7 éve nyugdíjasként töretlen bizalommal és nagy szeretettel javítja a mezőkövesdi, valamint a környező 
településeken élők óráit. /Fotó: Kormany.hu – A kitüntetést Kiss Józsefné, a díjazott felesége vette át (b2), 
Gomány János (b3), míg Popovics László később veszi át az elismerést./

Egészségügy: fűtéskorszerűsítés
Új radiátorokkal és egy hőlégbefúvó rendszerrel 
bővült a Városi Rendelőintézet a közelmúltban.

Az önkormányzat segítségével 1,7 millió forintos beruházás valósult meg az épületben. – A fűtés kor-
szerűsítésre a hátsó – nyaktagi – bejáratnál lévő fotocellás ajtók miatt volt szükség, hiszen a földszinten 
hamarabb kihűlt a folyosó, teljesen más volt az intézmény hőtároló kapacitása. A fejlesztés keretében 
egy plusz radiátor- és hőlégbefúvó rendszert szereltek be, ezáltal javult a betegek hőérzete, sokkal me-
legebb lett és így már az épület földszintjén is megfelelő a hőmennyiség – foglalta össze dr. Tóth József, 
aki a betegektől azt kéri, az új, fertőzőképesebb vírusvariáns miatt is tartsák be az épületben továbbra 
is érvényben lévő szabályokat és viseljék helyesen – az orrot is eltakarva – a maszkot. Azt tanácsolta 
továbbá, aki teheti, oltassa be magát, illetve aki már kapott két oltást és eltelt a 4-6 hónap, vegye fel a 
harmadik oltást is.

Bódi K.

D. A.
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VÁROSHÁZA

Átadták a térség
leghosszabb kerékpárútját

Az ünnepélyes szalagátvágás óta már 
hivatalosan is használható a Mezőkö-
vesd-Bogács-Cserépfalu-Bükkzsérc 
településeket összekötő, több mint
20 km hosszú kerékpáros útvonal. Az 
átadó rendezvényen Szentkirályi Alexand-
ra kormányszóvivő és Tállai András, térsé-
günk országgyűlési képviselője is mondott 
beszédet, a jelenlévőket pedig az érintett 
négy település nevében dr. Fekete Zoltán, 
városunk polgármestere köszöntötte.

A kerékpárút kiépítése négy település közös 
munkájának eredménye, egy olyan összefogás, 
amelyet a Magyar Kormány is örömmel támogatott 
– hangzott el Szentkirályi Alexandra kormányszóvi-
vő beszédében október 7-én. A hazai kommuniká-
cióért felelős kormánybiztos arról is beszélt, átadó 
eseményekből nincs hiány, hiszen a járványhely-
zetben sem álltak le a fejlesztések.

– 2010 óta összesen 1700 km kerékpárút épült az 
országban, ebből 2021-ben több mint 220 km-nyi utat 
adtunk át és még hátravan 50 km-nyi út. A Kormány 
azért is támogatja az ilyen típusú beruházásokat, mert 
egy jól kiépített kerékpárút biztonságos és komfortos 
közlekedést tesz lehetővé, másrészt a környezetvé-
delemhez is hozzájárul. A Kormány a kerékpárutak 
fejlesztését számos – például elektromos kerékpárok 
vásárlását segítő – pályázattal is támogatja. Harmad-
részt pedig egy kerékpárúton fel is fedezhetjük az 
ország legszebb részeit amellett, hogy a testi-lelki 
feltöltődést is garantálja – foglalta össze Szentkirályi 
Alexandra, aki elmondta továbbá, a Kormány a jár-
ványhelyzetre sem megszorításokkal válaszolt, hanem 
például folytatódott a munkahelyteremtés, melynek 
eredményeként a rendszerváltoztatás óta nem volt ilyen 
magas a foglalkoztatás az országban. Emellett idén 
a Kormány rekord nagyságú nyugdíjprémiumot tud 
kifizetni és a gazdasági eredményeknek köszönhetően 
jövőre családi adó visszatérítésre is sor kerül.

EGYEDÜLÁLLÓ A mintegy 1,3 milliárd forintos beru-
házás TOP-forrás segítségével valósult meg a négy 
önkormányzat közös projektjének köszönhetően. Tállai 
András, térségünk országgyűlési képviselője elmondta, 
az egyedülálló fejlesztés eredményeként a térség 
leghosszabb kerékpárútja épült meg. – A kerékpárút 
igazi értéke, hogy az itt élők és a turisták számára is új 
lehetőséget biztosít a sportolásra, kikapcsolódásra és 
a térség látnivalóinak felfedezésére. A családok bizton-
ságosan kerékpározhatnak, a szülők már fiatal korban 
megszerettethetik gyermekeikkel a mozgást. Következő 
lépésként az – ezt a biciklis útvonalat keresztező – Eger 
és Miskolc közötti kerékpárút épül ki, melynek tervei már 
elkészültek és hamarosan elkezdődik a közbeszerzési 
eljárás. Reményeim szerint harmadik lépésként erről az 
útról a Tisza-tóhoz is eljuthatunk majd kerékpárral, ez a 
fejlesztés tervezés alatt van – mondta el Tállai András.

ÖSSZEFOGÁS Városunk önkormányzata mint konzor-
ciumvezető 2016-ban nyújtotta be a három elemből 
álló pályázatot, a kerékpárút megvalósításához bruttó 
394.896.620 forint többlettámogatást kaptak. Összesen 
bruttó 1.299.514.448 forintból valósult meg a fejlesztés, 
melyhez az önkormányzatok 66 millió forintnyi saját 
forrást biztosítottak. A kivitelezést a Szilvási Építő Kft., a 
projekt műszaki ellenőrzését pedig az Innober-Wave 
Kft. végezte, továbbá a Mezőkövesd és Bogács közötti 
szakaszra vonatkozó kiviteli terveket a Mélyépítő Tervező 
Kft., a Bogács és Bükkzsérc közötti szakasz terveit pedig 
a Ojamax Hungary Kft. készítette el.

Dr. Fekete Zoltán polgármester köszöntőjében 
elmondta, a kerékpárutat már előszeretettel használják 
a sportkedvelők. – A fejlesztésnek köszönhetően immár 
biztonságos körülmények között, egy jó minőségű 
kerékpárúton tudnak biciklizni vagy akár futni, kocogni 
családok, sportolni és túrázni vágyók. A kerékpárút 
kiépítésével egymást is erősítjük a településekkel, 
emellett szerettük volna, hogy a Bükk is elérhető legyen 
biciklivel a turisták és a lakosság részére is, illetve a 
munkába járás is komfortosabbá vált a két keréken 
közlekedők számára – hangsúlyozta a városvezető.

Bogács polgármestere elmondta, a fejlesztés 
turisztikai és gazdasági szempontból is jelentős. 
– Mind a négyen meg tudjuk mutatni a biciklivel 
érkező vendégeknek mindazokat az értékeinket, 
amelyeket eddig esetleg nem használtunk ki 
turisztikai szempontból. Meggyőződésem, hogy a 
helyi vállalkozások is megtalálják azt a lehetőséget, 
amelyre gazdasági tevékenységet tudnak építeni – 
mondta el a Csendesné Farkas Edit.

Cserépfalu polgármestere kiemelte, a fejlesztés 
hosszú távon is hozzájárul a település turizmu-
sának fellendítéséhez. – Számos turista keresi fel 
településünket biciklivel az utóbbi időben és nem 
csak a kerékpáros turizmus nőtt meg, hanem ezzel 
párhuzamosan sokan túráznak, futnak is ezen a 
szakaszon. Pozitív, hogy a lakosság nagy része 
is szívesen kerékpározik az útvonalon, hiszen 
biztonságos sportolási lehetőséget nyújt számukra – 
összegezte Csendes Péter.

Bükkzsérc polgármestere bízik benne, hogy a ke-
rékpárútnak köszönhetően még többen megismerik 
a települést. – Úgy gondolom, mindegyik település 
számára csak előnyt jelent a beruházás, például 

több programot tudunk ajánlani az idelátogató 
fürdővendégeknek, emellett egyre nagyobb az igény 
az aktív pihenésre is és erre a térségben, a Bükkben 
minden lehetőség adott – mondta el Vasas Csaba.

ÁTADÓ A kerékpárutat dr. Medvegy János, a Szent 
László Egyházközség apát-plébánosa és Gordos 
Attila, az Egervölgyi Református Egyházmegye espe-
rese áldotta meg. A fejlesztést szalagátvágással adta 
át hivatalosan Szentkirályi Alexandra, Tállai András, 
dr. Fekete Zoltán, Csendesné Farkas Edit, Csendes 
Péter, Vasas Csaba és ifj. Szilvási András, a kivitelező 
Szilvási Építő Kft. ügyvezető igazgatója. A sajtónyilvá-
nos eseményt követően kerékpáros túrával avatták 
fel a biciklis útvonalat.

A kerékpárút a „Mezőkövesd – Bükkzsérc 
kerékpárút kialakítása és a Mezőkövesdi 
közösségi közlekedés fejlesztése” című, 
TOP-3.1.1-15-BO1-2016-00023 azonosító számú 
és összesen 2.103.266.801 forintos támogatást 
elnyert nagyszabású projekt második eleme-
ként valósult meg. A pályázat keretében épült 
ki a körforgalom a Városi Rendelőintézet 
előtt, harmadik elemként pedig a belvárosból 
áthelyezik a buszpályaudvart a vasútállomás 
mellé, így egy új, modern, fedett intermodális 
közlekedési központ létesül városunkban.

A kerékpáros útvonal teljes hossza 20.627 
méter, ebből:

– 6190 méter belterületi kétoldali 
kerékpáros nyom a szükséges vízszintes és 
függőleges forgalomtechnikai jelzésekkel,

– 4540 méter kerékpáros közlekedésre 
épített mezőgazdasági út 3 méter széles-
séggel, erősített pályaszerkezettel,

– 8632 méter közúttól elválasztott, önálló, 
2x1 forgalmi sávos és 141 méter különálló 
elválasztás nélküli gyalog- és kétirányú 
kerékpárút,

– 1124 méter önálló kerékpárút 2x1 
forgalmi sávval, az út burkolatától kiemelt 
szegéllyel elválasztva.

Dori Anett
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INTERJÚ

TÁLLAI ANDRÁS:
tapasztalat,
lendületes munka
és valódi eredmények
– Egy rendhagyó időszak után ismét mozgalmas 

nyarat hagytunk magunk mögött, Ön hogyan látja, 
visszaállt a településeken a megszokott életvitel?

– Mindannyiunknak fellélegzést jelentett, hogy 
a koronavírus okozta korlátozások és intézkedések 
eredménnyel jártak, így a járvány lecsendesedett. Az, 
hogy az oltást Magyarországon kimagaslóan sokan 
és gyorsan felvették az emberek, valamint a Magyar 
Kormány határozottan reagált a pandémiára, meghozta 
az eredményét: fokozatosan – persze a megfelelő 
óvatossággal – elkezdődtek az enyhítések. Így június 
elejére már rendezvényeket is lehetett tartani, létszám-
korlátozásokkal. Továbbra is fontos az elővigyázatosság, 
a védekezés a vírussal szemben, hiszen a magánélet 
szabadsága mellett az is létfontosságú, hogy a munka-
helyén mindenki minél jobban helyt tudjon állni. Tehát 
a kérdésére válaszolva: igen, fokozatosan és folyamatos 
odafigyelés mellett visszakaptuk a „régi életünket”, 
melyet talán mi magunk élünk kicsit másként. 

– Miben változott az emberek élete a járvány-
helyzetnek köszönhetően?

– A vírus az emberek gondolkodását és értékrendjét 
is átalakította: jobban megbecsüljük az egészségünket, 
és azokat a dolgokat, amelyek eddig természetesek 
voltak az életünkben. A vírushelyzet megerősítette azt 
is, hogy a családra, a szeretteinkre való odafigyelés és 
a velük való törődés mindig első legyen a mindenna-
pokban is. Az együtt töltött minőségi idő, a közösségi 
élet, a tartalmas kikapcsolódás az egyesületek, civil 
szervezetek, a települések életében is kiemelten fontos. 
Az eredményes védekezés és a sikeres oltakozás közös 
sikerünk, még egyszer hálás szívvel mondok köszönetet 
az egészségügyi dolgozók emberfeletti segítségnyújtá-
sáért és mindenkinek, aki az oltásokat felvette. 

– Országgyűlési képviselőként mindig is fontos-
nak tartotta az emberekkel való találkozásokat. 
Hogyan alakult ez az elmúlt időszakban?

– Az elmúlt hat ciklusban a munkám alapja az em-
berekkel való személyes kapcsolattartás volt. Az őszinte 
és kötetlen beszélgetések, a problémák meghallga-
tása, megértése, a megoldások közös megtalálása 
elengedhetetlen ahhoz, hogy képviselőként valódi és 

eredményes segítséget tudjunk nyújtani az emberek-
nek. Nagyon nehéz volt ezt pótolni. Nem lehetett online 
megtartani a fogadóórákat és elmaradtak a polgármes-
terekkel való személyes érintkezések is. Hiányoztak azok 
a találkozások, melyek korábban természetesek voltak 
az életemben. Szerencsésnek érzem magam, mivel a 
dél-borsodi és bükkaljai emberek mindig is hittek és 
bíztak bennem, így az ő bizalmuknak köszönhetően 
több mint 23 éve dolgozom értük és velük, így ismerem 
a gondolkodásukat, a problémáikat és a terveiket 
is. Ezzel a háttérrel és az online kapcsolattartásnak 
köszönhetően – bár nehezebben, mégis zökkenőmen-
tesen – sikerült megoldani a pandémiás időszakban is 
a munkát. A korlátozások feloldása után nagyon jó volt 
újra közösségben lenni, emberekkel találkozni. 

– Önnek miért fontos a személyes kapcso-
lattartás? 

– Mindig is úgy gondoltam, hogy valódi és ered-
ményes munkát csak úgy lehet végezni, ha ismerjük 
az embereket, meghallgatjuk az ügyeiket, tudunk 
beszélgetni. Ehhez pedig személyes találkozások 
kellenek: egymás szemébe nézünk, őszintén beszélünk. 
A viták, amelyek előre visznek, szintén elengedhetet-
lenek a fejlődéshez. Egyik gondolat szüli a másikat, 
közösen találunk új megoldásokat. Ahhoz pedig, hogy 
ne csak halljuk, hanem értsük is egymást, jelen kell 
lennünk: látni az adott problémát, a felújítandó épületet, 
illetve találkozni azzal az aktív közösséggel, mely új teret 
szeretne, vagy azokkal a vállalkozókkal, akik új céget 
álmodnak, új munkahelyeket teremtve. A személyes 
kapcsolattartás számomra alapvető fontosságú, képvi-
selői munkám során mindig is így dolgoztam, és ezután 
is így fogok, hiszen ez a hivatás elsősorban küldetés és 
szolgálat. A munkám egyik fontos pillére a fogadóóra, 
melyet igyekszem minden hónapban megtartani. Azt 
tapasztalom, hogy az emberek mindegyik településen 
szívesen jönnek a fogadóóráimra, mindenhol van rá 
igény. Nagyon jó érzés, hogy megosztják velem a prob-
lémáikat, nyitottak az őszinte beszélgetésekre: örülök, 
hogy tudják, hogy mindent megteszek a megoldás 
érdekében. Ezt a bizalmat pedig a jövőben is meg 
fogom hálálni a munkámmal, melyet a választókerület 
minden egyes lakója érdekében végzek. 

– Mit jelent Önnek a sport, ezen belül a 
labdarúgás?

– Az egész életemet végigkíséri a foci. A szurko-
lás pedig mindig is az életem része volt. A győzni 
akarásom már ott is megmutatkozott, amikor még én 
magam is fociztam és ez a győzni akarás jellemzi a 
képviselői munkámat is. Nem a választásra gondolok, 
hanem arra, hogy hogyan tudom legyőzni a problémá-
kat és a fejlesztéseket megvalósítani, elérni. Ez a fajta 
céltudatosság jellemez engem: az adott helyzetből 
kihozni a legtöbbet, és ezért mindent megtenni – le-
gyen az egy focimeccs megnyerése vagy a szükséges 
forrás megszerzése egy felújításhoz. 

A nyári sporteseményekkel kapcsolatban kiemel-
ném Cseri Tomit. Hihetetlen történet az övé. Büszkék 
vagyunk rá. Nagyon tetszett, ahogy futballozott már 
a pályafutása legelején. Mezőkövesden lett NB I.-es 
futballista és itt lett válogatott labdarúgó. Büszke 
vagyok rá, hogy olyan közeget tudtunk neki biztosítani, 
hogy ennyit fejlődhetett. 

– Mit gondol a közelgő választásokról? 
– Érdekes színjáték, ami történik. A politikai erőviszo-

nyok kirajzolódtak a bal oldalon. Mindenki Gyurcsány 
kottája szerint játszik. Én már 23 és fél éve dolgozom 
a politikában, nap mint nap találkozom az emberekkel 
hétvégente a választókörzetemben, hétköznap pedig a 
Minisztériumban és Parlamentben, és azt tapasztalom, 
hogy az emberek igazságérzete nagyon érzékeny. 
Az ellenzék erőltetett szövetsége már most tele van 
konfliktussal, hazugsággal és hataloméhséggel, mely 
jól láthatóan nem az emberek érdekét szolgálja. Távol-
ról vezérelt bábfigurákkal, látszatígéretekkel, hiteltelen 
köpönyegforgatással nem lehet átverni az embereket. 
Én továbbra is a munkában és eredményekben hiszek. 
És hogy mi a motivációm? A családom, az unokáim, 
akikkel igyekszem minél több időt tölteni. Nagyon 
érdekes, azt vettük észre a feleségemmel, hogy amióta 
együtt vagyunk az unokáinkkal, azóta sokkal többet 
nevetünk. Nagyszerű érzés látni, ahogy cseperednek. 
Természetesen el fog jönni a választás napja és 
remélem, hogy ezt a küldetést és szolgálatot, melyet 
több mint két évtizede végzek, tovább folytathatom, a 
dél-borsodi és bükkaljai emberekkel közösen. Sz. F.

Több mint két évtizede a dél-borsodi és bükkaljai 
térség, ezen belül Mezőkövesd országgyűlési 
képviselője, munkájára szolgálatként tekint, 

hiszen nemcsak ismeri, hanem megérti és segíti 
az itt élőket. Tállai Andrással beszélgettünk.

(Fotó: Tállai András Facebook-oldala)
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VÁROSHÁZA

Rendőrségi, polgárőri beszámolók a testület előtt
Az új megyei rendőrfőkapitányt is 

megismerhették dr. Kiss Attila rendőr 
vezérőrnagy személyében az október 

6-ai képviselő-testületi ülésen, amelyen 
a Mezőkövesdi Rendőrkapitányság váro-
sunk elmúlt éves közrend-közbiztonsági 
helyzetéről szóló vezetői beszámolóját 

is elfogadták a városatyák.

Az ülés elején egyperces néma főhajtással adóztak 
a jelenlévők az aradi vértanúk emléke előtt, majd dr. 
Fekete Zoltán polgármester foglalta össze az elmúlt 
időszak eseményeit, illetve beszámolt a városban zajló 
és a jövőben induló beruházásokról is. 250 millió forint 
összegű támogatást nyert el az önkormányzat az Egri 
út – Kánya Patak – Jókai utca – Mátyás király út közti 
szakasz, illetve a Wass Albert és a Reményik utcák csa-
padékvíz-elvezető rendszerének kiépítésére. Zajlanak 
az ipari területek fejlesztését célzó nagyszabású projekt 
első és második ütemének kivitelezési munkái, átadták 
a munkaterületet az új bölcsőde építéséhez, valamint 
a streetball pályához is, amelyet a Hadnagy úti Sport-
centrum területén alakítanak ki. A korábban fizikailag 
befejezett projektek – a Hadas városrész fejlesztése, 
illetve a Közösségi Ház energetikai felújítása – esetében 
még zajlanak munkálatok, továbbá folyamatban van 
az új művészeti iskola kivitelezőjének kiválasztása is. A 
városvezető elmondta továbbá, lezárult a Volán által kiírt 
közbeszerzési eljárás az új buszpályaudvar megvalósítá-
sára, a benyújtott többlettámogatási kérelem elbírálása 
után kezdődnek meg a munkák. Beszámolt arról is, a 
Táncsics Mihály utcai artézi kút 74 méter mélyen elzáró-
dott, a kút helyreállításán dolgoznak a szakemberek.

KÖZREND-KÖZBIZTONSÁG Városunkban évről évre 
kevesebb bűncselekmény történik, tavaly az ismertté 
vált regisztrált bűncselekmények száma a 2019. 
évhez képest 325-ről 303 esetre csökkent – derül ki 
a Mezőkövesdi Rendőrkapitányság 2020. évi vezetői 
beszámolójából. A közterületen elkövetett bűncselek-
mények száma tavaly 106 volt, amely 9%-os csökke-
nést mutat az előző évhez képest. A kiemelten kezelt 
bűncselekmények száma is csökkenő tendenciát mutat, 
2020-ban 168 eset vált ismertté, amely az elmúlt 11 év 
legkedvezőbb számadata és amely 7%-os csökkenést 
jelent 2019-hez képest. A nyomozati eredményesség 
tavaly még a 2019-es év adatait is túlszárnyalta, mivel 
14,6%-kal 82,1%-ra emelkedtek az adatok, amely az 
elmúlt 11 év legjobb eredménye. A város közigazgatási 
területéhez tartozó utakon az előző évben összesen 20 
személysérüléses közúti közlekedési baleset történt, 
ami 4,8%-kal kevesebb 2019-hez képest. Szerencsi 
Árpád rendőr alezredes, a Mezőkövesdi Rendőrkapi-
tányság vezetője elmondta, az előző évben a pandémia 
komoly feladatokat rótt a kapitányságra, ugyanakkor ez 
az időszak, például a kijárási korlátozás is hozzájárult 

az elért eredményekhez. A pandémia alatt tanúsított 
együttműködést és támogatást ezúton is megkö-
szönte az önkormányzatnak, a Járási Hivatalnak és a 
lakosságnak is. Hangsúlyozta, továbbra sem jellemzőek 
a városra az itt élők biztonságérzetét felkavaró súlyos 
bűncselekmények, ugyanakkor tervezik, hogy májustól 
szeptemberig minden pénteken és szombaton egy 
nagyobb rendőri egység tevékenykedne a városban. 
Arról is beszélt, a csendháborításra, illetve az illegális 
szemetelésre kell továbbra is odafigyelniük, utóbbi ese-
tében az elkövetők felderítéséhez a lakosság segítségét 
is kérik. Hozzátette, az elmúlt 10 év eredményei nem 
lettek volna elérhetőek helyettese, a Bűnügyi Osztály 
vezetője, dr. Ongai Péter rendőr alezredes nélkül, akit 
a Tiszaújvárosi Rendőrkapitányság vezetésével bízták 
meg október elsejétől, utódja Szemán Imre rendőr 
alezredes, a Bükkábrányi Rendőrőrs őrsparancsnoka. 
Dr. Kiss Attila rendőr vezérőrnagy, a B.-A.-Z. Megyei 
Rendőr-főkapitányság vezetője elmondta, a mezőkö-
vesdi kapitányság elért eredményei imponálóak és 
mindent meg is tesznek azért, hogy ez a jövőben is 
megmaradjon, azt kérte, ha lehet, szárnyalják túl jövőre 
az eredményeiket. Megköszönte az önkormányzat 
segítségét és jövőbeni támogatását is annak érdeké-
ben, hogy tovább javuljon a közbiztonság a városban. 
Dr. Egerszegi Gábor, a Mezőkövesdi Járási Ügyészség 
vezető ügyésze elmondta, az elmúlt 11 év legjobb ered-
ményét érte el a kapitányság tavaly és ez az eredmény 
2021-ben is folytatódik. Rendkívüli módon javult az 
eredményesség, a közterületi bűncselekmények száma 
csökkenést mutatott, hozzátette, ez összefüggésben 
van a pandémiával, a kijárási korlátozás és a fizető 
vendéglátóhelyek zárva tartása is hozzájárult ehhez 
az eredményhez. Elmondta továbbá, valamennyi ún. új 
pszichoaktív anyagot terjesztő elkövetőt letartóztatott a 
járásbíróság. Az ülésen dr. Fekete Zoltán polgármester 
megköszönte a rendőrség valamennyi dolgozójának 
munkáját, a testület pedig elfogadta a beszámolót.

BESZÁMOLÓK A városatyák elfogadták a Mezőköves-
di Polgárőrség Egyesület előző éves tevékenységéről 
szóló tájékoztatót is, melyből kiderül, az egyesület 
jelenlegi létszáma 28 fő, ebből 4 fő lovas polgárőr-
ként szolgál és idén két új tag jelentkezett és nyert 
felvételt az egyesülethez. Tavaly a járványhelyzetben 
a legtöbb rendezvény elmaradt, ezért a tagok álta-
lában közterületi szolgálatokat hajtottak végre, 354 
alkalommal 1388 órában. Különös figyelemmel voltak 
az idős, egyedülálló személyek lakókörnyezetére, a 
lakosok biztonságérzetének javítására. A városvezető 
az ülésen megköszönte a polgárőrök áldozatos, 
önként végzett tevékenységét. A Mezőkövesdi Több-
célú Kistérségi Társulás 2020. évi munkájáról szóló 
beszámolót is elfogadták a képviselők, a társulás 
tevékenységébe tartozik a szociális alap – család-
segítés, házi segítségnyújtás, időskorúak nappali 
ellátása –, illetve a gyermekjóléti és egészségügyi 
szolgáltatások (orvosi ügyelet) biztosítása. A társulás 

a tavalyi évben is a tagtelepülésekkel szoros együtt-
működésben végezte munkáját.

 
MÓDOSÍTÁSOK Az önkormányzat ez évi költségvetéséről 
szóló, valamint a testület a szociális étkeztetés intézmé-
nyi térítési díjainak megállapításáról, illetve a személyes 
gondoskodást nyújtó szociális ellátások térítési díjairól 
szóló önkormányzati rendeleteinek módosítását is 
megszavazták a képviselők. Döntöttek továbbá egy 
önkormányzati tulajdonú bérlakás piaci alapon bérbe 
adható lakások közé való átsorolásáról is, az ehhez 
szükséges rendeletmódosítást pedig elfogadták. A tes-
tület korábban határozott a hatályos Településrendezési 
Terv módosításáról, a korszerűsített terv elkészült, majd 
véleményezték, a kapott ajánlásokat pedig beépítették 
a dokumentumba, amely ellen az Állami Főépítész nem 
emelt kifogást. Az ülésen egyrészt a város Szabá-
lyozási Tervéről és a Helyi Építési Szabályzatról szóló 
önkormányzati rendelet módosítását, valamint ehhez 
kapcsolódóan a város Településrendezési Eszközeinek 
módosításáról szóló határozati javaslatot is elfogadták 
a képviselők. A következőkben a Mezőkövesdi Többcélú 
Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának tech-
nikai módosítását fogadta el a testület, a dokumen-
tumban átvezették a 2020-ban megválasztott vattai 
polgármester, illetve a Mezőkövesdi Kistérségi Szociális 
Szolgáltató és Gyermekjóléti Központ nevét, mely 
időközben változott. A testület jóváhagyta a Mezőköves-
di Óvoda-Bölcsőde és Élelmezési Központ Szervezeti 
és Működési Szabályzatának módosításait is. Változott 
az óvoda és telephelyeinek neve, illetve székhelye, a 
változásokat átvezették, továbbá a jogszabályváltozások 
következtében a dokumentumban módosították az 
1-es típusú diabéteszes gyermek óvodai ellátásával 
kapcsolatos részt, illetve a szexuális felvilágosítással 
kapcsolatos jogszabályt is. A városatyák jóváhagyták 
továbbá – a felülvizsgálatot és aktualizálást követően 
– az intézmény étkeztetés szociális alapszolgáltatás 
szakmai programját is.

DÖNTÉSEK Az 1956-os forradalom és szabadságharc 
65. évfordulója alkalmából rendezett megemlékezés 
szervezésével idén is a Mezőkövesdi Közkincs-Tár 
Nonprofit Kft.-t bízta meg a testület, az ünnepség prog-
ramját és költségvetését is elfogadták. A képviselők 
döntöttek és 500 ezer forinttal támogatják Szíki Károly: 
A szabadság magvetői – Mezőkövesd és környékének 
forradalma című könyv kiadását a Mezőgazdasági Gép-
múzeumért Alapítványon keresztül. Az önkormányzat 
pályázaton elnyert támogatás és saját forrás segítségé-
vel korszerűsíti a Mindszenty utat összesen bruttó 
42.042.136 forintból, a burkolatfelújítási munkák elvég-
zésével a Szilvási Építő Kft.-t bízták meg. Kiválasztották 
az „Új bölcsődei férőhelyek létrehozása Mezőkövesden” 
című projektben szereplő eszközök beszerzőjét is, a pá-
lyázatban ehhez bruttó 10.741.256 forint áll rendelkezés-
re, melyhez további bruttó 527.704 forint önerőt biztosít 
az önkormányzat. A testület kiválasztotta továbbá a 
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VÁROSHÁZA

December 9-én, 17 órától tartanak közmeg-
hallgatást a Rendezvényközpontban –

a képviselők az időpontot és a napirendet is 
elfogadták a november 3-ai testületi ülésen.

Tájékoztatója előtt dr. Fekete Zoltán polgármester 
Ivánka Mária nyilatkozatát olvasta fel, aki arról tájékoztat-
ta a testületet, hogy kilépett az MSZP-ből és október 25-
től függetlenként kívánja folytatni képviselői munkáját. A 
városvezető beszámolt arról is, a Hadnagy úti streetball 
pálya építése befejeződött, továbbá zajlanak az ipari te-
rületek fejlesztésére irányuló projekt első két ütemének 
munkálatai, az új bölcsőde épületének alapozásával 
pedig már végzett a kivitelező.

DÖNTÉSEK December 9-én, 17 órára tűzte ki a testület az 
idei közmeghallgatást a Rendezvényközpontban, mely-
nek napirendje: az önkormányzat elmúlt évben végzett 
munkájáról és további tervekről szóló tájékoztatója, 
illetve lakossági indítványok, vélemények és javaslatok 
tárgyalása. A testület hozzájárult a „Művészeti Iskola 
építése” tárgyú közbeszerzési eljárás újbóli elindításához 
a kivitelező kiválasztására a korábbi eredménytelensége 
miatt. A beruházás becsült összegét a legkedvezőbb 
ajánlat is meghaladta, így ezúttal az európai uniós 
határt elérő értékű közbeszerzési eljárást indítanak. A 
testület tudomásul vette a BMH Nonprofit Kft. előző évi 
tevékenységéről szóló tájékoztatót. A Kft. városunkban 
2017. október elsejétől végzi a hulladék szállítását a 
MiReHu Nonprofit Kft. mint alvállalkozó közreműködé-
sével. A városvezető a napirendi ponthoz kapcsolódóan 
elmondta, megjelent egy kormányzati pályázati felhívás 
hulladékudvar kialakítására és üzemeltetésére Mezőkö-
vesden, reméli, eredményes lesz a projekt. A városatyák 
a Tisza-tavi Régió Hulladéklerakóit Rekultiváló Egycélú 
Önkormányzati Társulás – melynek az önkormányzat 
is tagja – december 31-ével történő megszűnését is 
tudomásul vették. Az ülésen önkormányzati tulajdonú 
ingatlanokkal kapcsolatban is születtek döntések, egye-
bek mellett a testület hozzájárult a Gergely utca Lehel 
utcáról nyíló bevezető szakaszának lezárásához.

műszaki ellenőrt a „Zeneművészeti, táncművészeti, 
képző- és iparművészeti művészeti oktatást végző 
alapfokú művészeti iskola” beruházáshoz, melyhez már 
elkészültek a kiviteli tervek. A képviselők közbeszerzési 
eljárás indításáról döntöttek a város önkormányzati 
kezelésű útjain, járdáin és egyéb közlekedésre igénybe 
vett közterületein a hó eltakarítása, illetve a síkos-
ság-mentesítési feladatok ellátására. A testület döntött 
a Kisjankó Bori u. 6. szám alatti mézeskalácsos tájház 
értékesítéséről is a jelenlegi használók részére, akik pá-
lyázat útján szeretnék a jövőben felújítani az épületet, 
ehhez pedig előnyt jelentene a saját tulajdonú ingatlan. 
Az ülés végén a városvezető koronavírus járvány alatt 
végzett munkájának jutalmazásáról szóló előterjesztést 
is elfogadták a képviselők. Dori Anett

D. A.

Testületi ülés
Az ország jelenéről, jövőjéről, a magyar emberek bizton-

ságának megőrzéséről is szó esett városunkban. Menczer 
Tamás arról is beszélt, ha visszatér a 2010 előttről ismert 
múlt, az azóta elért eredmények és a további építkezés 
kerülhet veszélybe. – Ma 4,7 millió ember dolgozik Magyar-
országon, több mint 1 millióval többen, mint 2010-ben. Soha 
ennyien nem dolgoztak a rendszerváltozást követően az 
országban, rengeteg embernek van munkája, bevétele, 
a családoknak biztos egzisztenciája van és így nyugod-
tabban tekinthetnek a jövőbe. De mondhatnám a 13. havi 
nyugdíj visszaépítését is, a fiatalok adómentességét, amit 
jövőre fognak kapni vagy a közös, sikeres védekezést a 
koronavírus ellen – mondta el Menczer Tamás, aki a jövő évi 
választásról is beszélt, melynek fő tétje az ország további 
fejlődése, erősödése. A politikus hangsúlyozta, a Kormány 
meg tudja és meg akarja védeni az országot, valamint 
tenni akar a magyar emberekért gazdasági, biztonsági 
és egészségügyi szempontból is. Az államtitkár kifejtette 
a Kormány álláspontját az Európia Unióval kapcsolatban 
is. – Úgy gondoljuk, hogy egy olyan Európára van szükség, 

amelyben a tagállamok tisztelik és meghallgatják, nem pe-
dig legyőzni akarják egymást. Egy olyan uniót szeretnénk, 
amely a kölcsönös tiszteletre, a szuverén, egymást tisztelő 
tagállamokra épül – hangsúlyozta Menczer Tamás.

A fórumon Tállai András, térségünk országgyűlési 
képviselője megosztotta gondolatait az előválasztásról, 
annak hátteréről, valamint a 2022-es választás tétjéről 
is beszélt. Elmondta, jövő tavasszal a Magyar Kormány 
2010 óta elért eredményeit kell megvédeni és biztosítani 
az ország további fejlődését, értékeink megóvását. A 
járvány, a válság idején folytatott gazdaságpolitikával nem 
csak, hogy megvédte az eredményeket, de a gazdasági 
növekedést elősegítő intézkedéseknek köszönhetően a 
Kormány továbbra is tudja a magyar családokat segíteni. 
Az otthonteremtési támogatásokkal, az adókedvezmé-
nyekkel a gyermeket nevelőket, illetve a gyermekvállalás 
előtt állókat támogatják és az adókönnyítések jövőre is 
folytatódnak. A családok mellett a 25 év alatti fiatalok is 
adómentességet kapnak, emellett a 13. havi nyugdíjat is 
visszaépítik az idősek számára.

100. születésnapját ünne-
pelte a közelmúltban Sipeki 
Józsefné Lázár Erzsébet és 

Kovács Imre, akik egy napon, 
1921. október 23-án születtek. 

Erzsi nénit és Imre bácsit dr. 
Fekete Zoltán polgármester 

köszöntötte otthonukban 
október 27-én.Százéves ünnepeltek

Menczer Tamás Mezőkövesden

A Külgazdasági és Külügyminisztérium tájékoztatásért és Magyarország nemzetközi meg-
jelenítéséért felelős államtitkára és Tállai András országgyűlési képviselő tartott fórumot.

SIPEKI JÓZSEFNÉ Lázár Erzsébet Mezőkövesden született, azóta is itt él. Erzsike néni az egykori Zárda iskolába 
járt, majd summásként dolgozott. Később a mezőkövesdi gimnázium menzáján főszakácsként dolgozott 1987-es 
nyugdíjba vonulásáig. 1942-ben ment férjhez, férje nem tért haza a háborúból, így egyedül nevelte fel gyermekeit. 
Két gyermeke, két unokája és öt dédunokája született, valamint már két ükunokával is büszkélkedhet, lányával él 
együtt. Az ünnepelt korához képest jó egészségi állapotnak örvend, minden nap imádkozik, televíziót néz és rádiót 
hallgat, jó időben az udvaron szokott sétálni.
KOVÁCS IMRE Szomolyán született, ott járt általános iskolába, Mezőkövesden fodrász tanuló volt, később bevonult katoná-
nak, 1945-ös leszerelése után nősült meg. 1948-tól postán dolgozott, később a Postaforgalmi Technikumban érettségizett 
le, Szomolyán dolgozott postamesterként, 25 évig volt a Járási Postás Szakszervezet titkára is. 1981-ben ment nyugdíjba, 97 
éves koráig a Idősek Klubjába is járt, aktív életet élt, sokat olvasott, verseket is írt, 11 éve él lányával Mezőkövesden. 2016-
ban Szomolya Díszpolgára címmel tüntették ki, tevékeny társadalmi életet élt, járási tanácstag is volt, születésnapjára dr. 
Veres András győri megyéspüspöktől is kapott köszöntő oklevelet. Két gyermeke, négy unokája és 10 dédunokája szüle-
tett, mindnyájukra büszke, köztük Érdi Máriára, aki mezőkövesdi vitorlázóként két olimpián is szép eredménnyel szerepelt.

D. Anett
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AKTUÁLIS

Hatalmas összefogással megszületett és bemutatásra került
A szabadság magvetői Mezőkövesd és térségének 1956-os forradalma

című kétkötetes interjú kötetem.
Hálásan köszönöm a 65 interjúalanynak a megszólalását, Tállai Andrásnak és az 

Önkormányzatnak, hogy az ügy mögé álltak és a könyv megjelenését támogatták.
Köszönöm a civileknek, akik ugyancsak szponzorálták a nyomdai munkálatokat.

A könyvekről továbbiakban a mezőkövesdi könyvtár gondoskodik, náluk megkapha-
tó ez a nélkülözhetetlen, történelmi vallomás-kötet.

vitéz, lovag Szíki Károly színművész, író

Ünnepélyesen bemutatták
Szíki Károly „A szabadság magvetői 1956”

Mezőkövesd és környékének
forradalma című könyvét.

A kétkötetes alkotás szerzője 
hozzávetőleg 50 könyvet írt az 
56-os forradalomról. – Megszen-
vedett sorsú matyó népesség-
gel találkoztam, akik túlélték a 
vészkorszakot, majd a forradalom 
után a megtorlást is átvészelték és 
felépítettek egy csodálatos birodal-
mat, Mezőkövesdet. Az országban 
nagyon kevés helyen szálltak 
szembe ennyire határozottan az 
oroszokkal, itt megállították őket 
szalmaégetéssel, templomtoronyból 
és az iskola padlásáról lövésekkel, 
motoros, illetve autós akciókkal – 
hangsúlyozta Szíki Károly október 
21-én a Rendezvényközpontban. A 
szerző a kötethez mintegy 50-60 
interjút készített. 

TÖRTÉNELEM Ez a könyv egy nagyon 
fontos kulturális és történelmi érték, 
amely a forradalom előzményei 
mellett a szabadságharc utáni 

MEZŐKÖVESD JELESRE VIZSGÁZOTT
KÖSZÖNŐ SOROK

Bódi K.

A Mezőkövesd Város Önkormány-
zata, a Szent László és a Jézus 

Szíve Egyházközségek, valamint a 
Mezőkövesdi Kistérségi Szociális 
Szolgáltató és Gyermekjóléti Központ 
által szervezett rendezvényen Tállai 
András, térségünk országgyűlési 
képviselője mondott beszédet októ-
ber 8-án, a Közösségi Házban.

– Az időseknek sok mindenért 
köszönettel tartozunk. Egyrészt mun-
katársként, akár főnökként átadták 
számunkra a sok-sok éves tapasz-
talataikat. Aztán az idő múlásával, 
amikor mi is családod alapítottunk, 
nekünk is lettek gyermekeink, 
Önökből nagymama, nagypapa lett. A 
gyermekeink nevében is köszönjük a 
gondoskodást, az odafigyelést, a sok-
sok szeretetet, amit adtak nekünk, az 
unokáiknak vagy a dédunokáiknak. 
Azokat az értékeket, örökséget, 
amelyeket Önöktől kaptunk, most 
mi adjuk tovább az utánunk jövő 

Köszönet és hála

nemzedéknek – emelte ki Tállai 
András, majd dr. Fekete Zoltán 
polgármesterrel együtt köszöntötték 
az eseményen jelen lévő, települé-
sünk két legidősebb polgárát, Sipeki 
Józsefnét, aki október 23-án tölti 
be 100. életévét és a 93 esztendős 
Sugár Józsefet. 

A program folytatásaként Soltész 
Rezső szórakoztatta a közönséget. 
Előadásában meghallgathatták az 
idősek egyebek mellett a Rejtély, az 
Akit szeretnek, a Viharként tombol 
már a messzi távol című slágereket. 

A műsor után a szépkorúak szent-
misén vettek részt a Szent László 

templomban.  A rendezvényre elláto-
gatók számára az elmúlt esztendőkhöz 
hasonlóan egyebek mellett édességet, 
élelmiszert, kalácsot, teát tartalma-
zó csomagot adtak át, valamint ez 
alkalommal ingyenes egészségügyi 
szűrővizsgálatokkal is várták a mező-
kövesdi szépkorúakat.

Tállai András mondott beszédet az Idősek Világnapja 
alkalmából rendezett városi ünnepségen.

Történelmi érték

hmzs

eseményekről is beszámol, emelte ki 
Tállai András, térségünk országgyűlési 
képviselője.

– Ennek a kiadványnak különö-
sen nagy jelentősége, hogy olyan 
emberek beszélnek a könyvben, akik 
valamilyen formában megélték a 
forradalmat. Nagyon fontos a múltba, 
1956-os eseményekre visszatekinteni, 
mert sokan úgy gondoljuk, hogy a 
forradalom még nincs feldolgozva a 
magyar társadalomban – emelte ki 
Tállai András.

A könyvbemutatón dr. Fekete 
Zoltán polgármester is megosztotta 
gondolatait.

– A magyar nép a szabadság népe. 
Az volt a végtelen rónaságokon, az 
volt, amikor a Pozsonyi csatában meg 
kellett védenie magát a kiírtására törő 
európai uraktól, valamint a törökök 
150 éves és az osztrákok mintegy 200 
éves elnyomása sem törte meg a ma-
gyarok gerincét. Úgy, ahogy a kom-

munizmus négy évtizede sem győzte 
le a szkíták maradék népét – mondta 
dr. Fekete Zoltán polgármester.

Az ünnepségen felolvasták a me-
zőkövesdi Kovács Istvánnak, a könyv 
ötletgazdájának levelét, aki örömét 
fejezte ki, hogy 65 évvel a forradalom 
után elkészült a kötet. Az ünnepségen 

Bacsó Ernő, Nemzetőr Tábornagy 
és Oroszlány László, az Egyesült 
Államokban élő 1956-os forradalmár 
is köszöntőt mondott, valamint Hajdu 
Imre is megosztotta gondolatait. A 
műsorban Daragó Károly, Magyar 
Gyula, Kis Marcell, Patkós Attila és 
Sülyi Károly szerepelt.
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OKTATÁS

Jubileum
és díjalapítás

Megalapították a Batthyány-Strattmann László-díjat a Szent 
István Katolikus Általános Iskola fennállásának 30 éves 

évfordulója alkalmából. Az intézmény október 8-án, a Magyarok 
Nagyasszonya napján rendezte meg jubileumi ünnepségét.

Az iskola vezetése a jeles alkalom 
tiszteletére saját díjat alapított. 

– Iskolánk vezetősége, testülete 
úgy döntött, hogy létrehozza a 
Batthyány-Strattmann László-díjat, 
amelyet olyan kollégáink kaphatnak 
meg, akik folyamatosan segítik, 
támogatják az intézmény működését, 
munkájukkal példát mutatnak – 
mondta el Nyeste István igazgató. 

Kimagasló segítő munkájáért 
Kissné Molnár Margit tanító, Ficzere 
Jánosné iskolatitkár, és Takács András 
portás vette át az elismerést az ün-
nepség keretében Nyeste Istvántól. 

VISSZATEKINTŐ A Szent István 
Katolikus Általános Iskola az egyik 
legnagyobb múltra visszatekintő 
oktatási intézmény Mezőkövesden. 

– A katolikus közoktatás 95 évvel ez-
előtt, 1926. szeptember 1-jén kezdődött. Az 
akkori városvezetés felkérte az Isteni Meg-
váltó Nővéreket, akiknek a kongregációja 
ide küldött néhány apácát, ők végezték 
el az első munkálatokat, teremtették meg 
iskolánk alapjait – tette hozzá az igazgató.

A 460 millió Ft értékű beruházás 
az Emberi Erőforrás Fejlesztési 
Operatív Program keretében valósult 
meg az oktatási intézményben, 
melynek keretében új tornaterem 
és a kiszolgáló helyiségei mellett 
tanári, valamint irodahelyiségek is 
épültek. Ezen felül a régi alsó szin-
ten teljesen megújultak a szaktan-
termek, a főzőkonyhába új gépeket 
szereztek be, valamint az udvar 

hmzs

Bódi Krisztián

Felszentelték
a tornatermet

Ünnepélyes keretek között átadták
a Szent István Katolikus Általános Iskola új épületrészét.

új gumiborítást kapott. Az október 
13-án szervezett átadó ünnepségen 
Tállai András országgyűlési képviselő 
osztotta meg gondolatait.

– Elkészült egy olyan létesítmény, 
amely gyermekeink egészségét szolgálja, 
hiszen a tornateremnek köszönhe-
tően könnyebben megvalósulhat a 
mindennapos testnevelés. A testmozgás 
egészségünk alapja, ezért lényeges, hogy 
már fiatalon életünk részévé váljon a 

sport. Fontos, hogy az óvodákban és az 
iskolákban korszerű sportlétesítmények 
álljanak a gyerekek rendelkezésére – 
mondta Tállai András. Hangsúlyozta, 
lényeges, hogy az egyház minőségi 
oktatást biztosítson a gyerekeknek, hogy 
a megfelelő tudás mellett lelkileg és 
testileg is kiegyensúlyozottak legyenek. 
Hozzátette, a városban egyházi fenn-
tartású általános és középiskola mellett 
egyházi fenntartású óvoda is létesülni 
fog, ami a vallás mellett a várost és az itt 
élő embereket is erősíti.

MÉRFÖLDKŐ Nyeste István, az okta-
tási intézmény igazgatója elmondta, 
egy 9 éves álom vált valóra, 2012-ben 
határoztak arról, hogy pályázatot 
nyújtanak be a fejlesztésre.

– Boldog vagyok, teljes szívemből 
mondhatom, hogy nagyon örülök az új 
épületnek minden nehézséggel együtt, 
melyet a megvalósulásig meg kellett 
oldanunk, a fejlesztés fontos mérföldkő 
az iskola életében. Most már itt van a 
modern létesítmény, bízunk benne, hogy 

balesetmentesen tudjuk majd használni 
– fejezte ki reményét Nyeste István, aki 
hozzátette, most már lényegében minden 
feltétel adott a minőségi oktatáshoz, egy 
óvoda építése az, amit még szeretnének 
megvalósítani.

FELSZENTELÉS A létesítményt, valamint 
Nagyasszonyunk, a boldogságos Szűz 
Mária szobrát dr. Veres András, győri 
megyéspüspök, a Magyar Katolikus 
Püspöki Konferencia elnöke szentelte 
fel. Dr. Veres András 1988 és 90 között 
káplánként szolgált a Jézus Szíve 
Egyházközségben, tevékeny részt vállalt 
a katolikus iskola létrehozásában.

– Amikor az iskola katolikus intézmény-
nyé történő alakításán gondolkoztunk, 
nagy hiányosságnak tartottuk, hogy az 
épületben csak egy tornaszoba van. Úgy 
gondoltuk, hogy előbb vagy utóbb meg 
fog épülni egy tornaterem, örülök annak, 
ha ennyi idő elteltével is, de megvalósult, 
így a gyerekek méltó helyet kaptak a min-
dennapos testneveléshez – hangsúlyozta 
dr. Veres András. 

Az iskola átvészelt árvizet, volt a 
II. világháború idején német, majd 
orosz katonai kórház. A háború az 
épületben és a berendezésekben is 
nagy pusztítást végzett. 1946-ban a 
tanítás újra beindult, azonban 1948-as 
államosítás utáni 4 évtizedben állami 
általános iskolaként működött, I. 
számú Általános Iskola, majd Petőfi 
Sándor Általános Iskola néven.  Az 
intézmény 1991-ben elsők között vált 
egyházmegyei fenntartásúvá. 

– Az Egri Egyházmegye területén 
elsőként a mi intézményünk került 
át egyházmegyei tulajdonba. Dr. 
Seregély István, nyugalmazott egri 
érsek karolta fel az iskola ügyét és 
létrehozta katolikus iskolánkat – ele-
venítette fel a harminc évvel ezelőtti 
eseményeket Nyeste István.

Ezt követően 19 évig Molnár Mária 
vezette az intézményt. Nyugdíjba 
vonulását követően Nyeste István 
vette át ezt a feladatot. Az eltelt évti-
zedek alatt hűek maradtak azokhoz 
az alapelvekhez, amelyeket az iskola 
alapításakor megfogalmaztak. 

– „Isten, haza, család” – talán így 
is összefoglalhatnánk az intézmé-
nyünk mottóját. Olyan gyerekeket 
szeretnénk kibocsátani az iskolából 
a nagybetűs életbe, akik szeretik 
Istent, hűségesek hozzá. Második 
legfontosabb talán, hogy szeres-
se a hazáját, harmadrészt pedig 
igyekszünk a szülők igényeinek 
megfelelni, miszerint magasszintű, 
sokrétű tudást adjunk át tanulóink-
nak – mondta el az igazgató.

JUBILEUM Az október 8-ai ünnepség 
keretében elsőként az iskola tanárai 
és diákjai szentmisén vettek részt 
a Jézus Szíve templomban, majd 
a program az intézmény új torna-
termében folytatódott, ahol Nyeste 
István igazgató köszöntő beszéde 
után az iskola jelenlegi és egykori 
diákjai adtak verses, énekes, táncos 
műsort. Az eseményen Nyeste 
István megköszönte elődje, Molnár 
Mária nyugalmazott igazgató 19 éves 
munkáját, illetve átadta a jubileum 
kapcsán alapított kitüntetést. 

GASZTRONÓMIA | A Mezőkövesdi 
Polgári Kör csapata nyerte meg 
a „Megyei Identitás Roadshow” 
keretében szervezett főzőversenyt 
október 16-án a Hajdu Ráfis János 
Mezőgazdasági Gépmúzeumban. Az 
eseményen a zsűri tagjai, Bánné dr. 
Gál Boglárka, a Borsod-Abaúj-Zemp-
lén Megyei Közgyűlés elnöke, Csiger 
Lajos, a közgyűlés tagja, valamint 
Kazárné Kalber Nikolett, a Mező-
kövesdi Közkincs-Tár Nonprofit Kft. 
ügyvezetője értékelte az elkészített 
ételeket, majd átadták a díjakat 
a versenyen résztvevő nyolc 
csapatnak. A Borsod-Abaúj-Zemp-
lén Megyei Önkormányzat által 
szervezett egész napos programban 
ugrálóvár, lufihajtogatás, arcfestés és 
kézművesfoglalkozás is szerepelt, a 
zenéről DJ gondoskodott. B. K.
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Járvány és addikció
kapcsolatáról

A pandémia időszaka, a bezártság, az otthonlét felerősítette a meglévő 
függőségeket, például az alkoholfogyasztást, a közösségi média haszná-
latát vagy a sorozatnézést is – dr. Zacher Gábor tartott előadást váro-
sunkban a rá jellemző szórakoztató és egyben elgondolkodtató stílusban. 
A szakember az oltás fontosságáról is beszélt, kiemelte továbbá a túlsúlyt 
is, amely komoly rizikófaktornak számít a koronavírus-fertőzésben és 
annak leküzdésében. Elmondta, a járvány alatt 5 kiló pluszt szedett fel 
átlagban a lakosság, melynek komoly egészségügyi következményei 
vannak. A Mindennapi függőségeink 2.0 és a járvány című előadást a 
Rendezvényközpontban hallhattuk október 22-én.

Visszaköszönt
a '60-as évek hangulata

Simon and Garfunkel dalokat hallhattunk a mezőkövesdi Jobbágy Bence és 
zenésztársa, Méhes Adrián, azaz a Kodachrome nevű formáció előadásában a zene 
világnapján. A két zenész gyerekkorából ismeri és szereti a duót, első koncertjük 
2013 nyarán volt. – Adriánnal volt egy rockzenekarunk, a Muriel és az egyik próba 
szünetében derült ki, hogy mindkettőnk számára meghatározó a Simon and Gar-
funkel és innen fejlődött tovább ez a projekt. Mi a dalok eredeti folkos gyökeréhez 
próbálunk visszatérni és így előadni azokat – foglalta össze Jobbágy Bence. A 
Kodachrome-mal már nem először találkozhatott a mezőkövesdi közönség, ezúttal 
a Rendezvényközpontban adtak hangulatos koncertet október elsején, országszer-
te pedig már kb. 500 fellépést tudhatnak a srácok maguk mögött.

Előadások: színházról,
rendezésről

A mezőkövesdi közönség számára biztosítana lehetőséget, akár egy „matyó 
bérlet” formájában a miskolci színház előadásainak látogatására Béres Attila, a 
színház igazgatója. – Azon gondolkodom, hogyan lehetne megszervezni, hogy 
a mezőkövesdiek eljöjjenek hozzánk, illetve hogy mi eljöjjünk ide, akár egy 
Mezőkövesd-bérlettel meg lehetne ezt valósítani – fogalmazta meg Béres Attila, 
aki arról is beszélt, az országban egy eddig nem létező vezetői formát hoztak létre: 
a színházat egy – öt rendező alkotta – művészeti tanáccsal közösen vezetik. A vá-
rosunkban rendezett október 26-ai beszélgetés másik résztvevője Keszég László 
rendező-színművész volt, aki 2012 óta a miskolci színházban állandó rendező és 
a művészeti tanács tagja. Mindketten alkotótársnak tekintik a színészt, a sikeres 
előadás és a jól működő színház közös munka eredménye.

SZÍNHÁZ – Mondhatnám, hogy a színház az egész életem, de volt olyan időszak, 
amikor nem a színészettel foglalkoztam – mondta egyebek mellett életpályájáról 
Nádasy Erika színművésznő október 28-án. Ezen kívül például Edith Piaf színészi 
karrierjében betöltött szerepéről, az improvizáció fontosságáról is beszélt, valamint 
színházi kulisszatitkokat is megosztott a hallgatósággal. Nádasy Erika élményei és 
tapasztalatai mellett énekes műsorral is szórakoztatta a közönséget.

Béres Attila rendező, a Miskolci Nemzeti Színház igazgatója, 
Keszég László rendező-színművész és Nádasy Erika színművésznő 

érkezett városunkba – egy-egy előadást hallhattunk tőlünk
a Rendezvényközpontban október végén.

Főszerepben
a mozgás

A hangsúly idén a szabadtéri sportolásra került, összesen négy alkalommal 
közösen, a Sportcsarnok és a Zsóry között gyalogolhattunk, emellett a Suba-lyuk-
hoz kerékpártúra is indult. A Nordic Walkingot két alkalommal is kipróbálhattuk, 
emellett Szarvasi arborétum és Chopok-Gyömbér gerinc túra is szerepelt 
a programban. A mozgás mellett Póta-Endrődi Rita táplálkozási tanácsadó 
előadást is tartott, melynek keretében egészséges ételeket is készített az egykori 
Iskolatörténeti Gyűjteményben. A szakember továbbá Táplálkozási tanácsok a női 
egészségért címmel tájékoztatta a jelenlévőket a témával kapcsolatban a Rendez-
vényközpontban, ahol továbbá két alkalommal az egészségmegőrzésre fókuszáló 
szolgáltatások mutatkozhattak be.

ZÁRÁS A kéthetes rendezvénysorozatot Pótáné Lázár Mária értékelte szeptember 
30-án. – A programok idén a mozgás jegyében teltek, de a sportolás mellett 
fontosnak tartottuk, hogy az egészségmegőrzést hivatott szolgáltatásokkal is meg-
ismerkedjenek a résztvevők. A legnagyobb sikere a buszos túráknak volt, a két 
kiránduláson több mint százan vettek részt – emelte ki a szervező, hangsúlyozta, a 
résztvevők létszámával elégedettek, valamint elmondta, a programok folyama-
tosan zajlanak: keddenként közös gyalogláson vehetnek részt az érdeklődők, a 
találkozó 18 órakor van a Mindszenty út elején.

Kerékpártúrát, közös gyaloglást és kirándulásokat is szerveztek
az Életmódváltó Hetek keretében. A programokon összesen 272 fő 

tett egy lépést az egészségéért.

Diákok és tanárok közös, lélekemelő koncertje

A zene világnapjának előestéjén első alkalommal adott otthont a Rendez-
vényközpont zeneiskolai rendezvénynek, szeptember 30-án növendékek 
és tanáraik egyaránt a közönség elé léptek. Nyikes Nikoletta művésztanár 
elmondta, a koncert azért is különleges, hiszen hosszú idő óta először 
találkozhattak újra a fellépők a közönséggel. A művészpalánták és tanáraik 
közös produkciókkal is készültek, három alkalommal is hallhattunk blockflö-
tén dallamokat Kovács-Csiki Csilla művésztanár és tanítványai előadásában, 
Mozerné Horga Stefánia intézményvezető két énekes darabbal is megörven-

Első alkalommal orgonán is felcsendültek dallamok a Mezőkövesdi Alapfokú Művészeti Iskola a zene világnapja 
alkalmából megtartott idei hangversenyén.

deztette a közönséget, valamint Mozer Attila művésztanár két zeneművet is 
eljátszott orgonán a helyszínen, amely hangszert első alkalommal hallhattunk. 
Korompai Ilona, Nyikes Nikoletta és Szakálas György művésztanárok egy-egy 
zongora, illetve gitár darabbal készültek. Hákné Varró Petra művésztanár és 
növendéke hegedűn szólaltatott meg egy darabot, valamint vibrafonon is 
hallhattunk egy dalt, tanítványát tanára Bodnár Balázs kísérte, a hangverse-
nyen továbbá két növendék trombitán játszott. A fellépők zongorakíséretéről 
Ferencz Gábor művésztanár gondoskodott az este folyamán.

D. A. D. Anett

D. A. és B. K.

D. A.

B. K.
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A festőművész 1944 előtt készült munkáinak nagy 
része – a fővárosi műtermét érő – bombatalálat 
következtében megsemmisült, azonban nemré-
giben jelentős kincsekre bukkantak. – Internetes 
aukciós oldalakon találtam rá és szereztük meg 
Takács István az 1938-as Eucharisztikus Kongresz-
szusra készített, az Oltáriszentségben jelen lévő 
Jézus Krisztust ábrázoló levelezőlapjait. A három 
különböző, de két színnyomásban kiadott grafika 
fellelése azért is nagy jelentőségű, mert a háború 
előtti alkotásai közül eddig csupán egyetlen művet 
őrzött a gyűjteményünk – mondta el Jacsó Tímea, 

a Takács István Gyűjtemény munkatársa, aki 
hozzátette, a grafikákat két másik képeslappal is 
kibővítették, melyek a művész Utolsó vacsora és Az 
Oltáriszentség felmagasztalása című festményei 
alapján készültek. A képeslapok folyamatosan 
megvásárolhatók vagy megrendelhetők a Takács 
István Gyűjteményben, valamint a Szent László és a 
Jézus Szíve templomba, illetve valamennyi környező 
település templomába is eljutottak az illusztrációk.

KIÁLLÍTÁS Takács István képeslapjai a Matyó Múzeum 
tárlatát is színesítették, melynek témája az 1938-as 

kongresszus volt, az „Az Oltáriszentség a szeretet 
köteléke” című tárlatot dr. Medvegy János apát-plé-
bános nyitotta meg. A kiállításon látható volt például 
a gimnázium akkori évkönyve, egy, a kongresszusról 
szóló több oldalas, kézzel írt, képekkel színesített 
élménybeszámoló, illetve régi, a témával foglalkozó 
újságcikkek is. Az idei, 52. kongresszusról pedig 
élménybeszámolót tartottak a múzeumban, ahol szó 
esett a világesemény történéseiről, az önkéntesek 
munkájáról és elhangzott az is, a rendezvényt sok 
mezőkövesdi is felkereste, valamint a program segí-
tői, önkéntesei között is több helyi fiatal volt.

Az alapvető előírásokkal, a gyalogos 
és kerékpáros közlekedés szabá-
lyaival is ismerkedtek a gyerekek a 
székhelyoviban, valamint a Cseperedő 
Tagóvodában az autómentes világnap 
alkalmából a Mezőkövesdi Rendőrka-
pitányság munkatársainak köszön-
hetően. A székhelyovisok Szutyejev 
Az alma című meséjét is feldolgozták 
interaktív, játékos formában, a me-
seösvény állomásain logikai, kirakós 
és ügyességi feladatok is várták a 
gyerekeket. A székhelyovi, a Bazsaró-
zsa és Rügyecske Tagóvodák aprósá-
gai a Hajdu Ráfis János Mezőgazda-
sági Gépmúzeumba is ellátogattak, 
ahol kukoricát morzsoltak, szőlőt is 
préseltek és a gyűjtemény kincseivel 
is ismerkedtek. Tökfaragó versenyt is 
rendeztek az óvodákban, amely-
lyel egy régi magyar hagyományt 

hmzs

Nyolc, Takács István grafikáit és festménye-
it ábrázoló levelezőlapot adott ki a Takács 

István Kulturális Alapítvány és a Szent 
László Egyházközség a 2021-es eseményre, 

az 1938–as, szintén Budapesten megtar-
tott kongresszus jegyében pedig kiállítást 

is rendeztek városunkban.

Nemzetközi Eucharisztikus
Kongresszus: 1938-ban és 2021-ben

ŐSZI HACACÁRÉ | A Bábu vagy, az Afrika és a Bál az operaházban című 
ismert slágerek is felcsendültek a KFT zenekar előadásában október 3-án 
az „Őszi hacacáré 2021” mezőkövesdi programján. Az együttes előtt Pintácsi 
Viki és a Brillantin zenekar, valamint a Hungarocell zenekar lépett fel a 
Kavicsos-tó és Szabadidőparkban. A gyerekeket és családokat kézműves 
foglalkozásokkal, csillámtetoválással és játékokkal is várták délután. B. K.

elevenítettek fel. Mintegy 180 tök 
közül a legötletesebbeket díjazták is. 
Minden óvodát továbbá őszi köntösbe 
is öltöztettek a gyerekek, szülők és 
dolgozók közösen. A székhelyóvodá-
ban őszi, míg a Bazsarózsa Tagóvo-
dában meseerdő sarok és különböző 
dekorációk is készültek. A Cseperedő 
Tagóvodában is berendeztek egy őszi 
sarkot, valamint a környezetvédelem 
és az egészséges életmód jegyében 
készült tárgyakat is kiállítottak, míg 
a Rügyecske Tagóvodában is őszi 
köntösbe öltözött a zsibongó például 
tündérrel és Disney hercegnővel. 
Emellett több óvoda egészségnapot is 
tartott és a helyes táplálkozásra is fel-
hívták a gyerekek figyelmét, valamint 
ügyességi feladatokkal is készültek a 
kicsiknek – tudtuk meg Lázár Endréné 
intézményvezetőtől.

Ősz az ovikban
Az ősz, illetve az évszakhoz kapcsolódó szokások, tevékenységek álltak a Mezőkövesdi Óvoda-Bölcsőde

és Élelmezési Központ szeptemberi és októberi programjainak középpontjában.

Zs. A.
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Lendületben labdarúgóink
Öt mérkőzésen tíz pontot gyűjtött a Mezőkövesd Zsóry FC 

az OTP Bank Ligában.

Együttesünk 2-0-s vereséget szenvedett az 5. helyen álló Puskás Akadémia 
vendégeként a bajnokság 8. fordulójában, az október 2-án lejátszott találkozón 
Lakvekheliani öngólja mellett Baluta volt eredményes. A Debreceni VSC elleni 
hazai mérkőzésnek a Pintér Attilát váltó Supka Attila irányításával vágott neki 
csapatunk, az október 17-ei keleti rangadót labdarúgóink Drazic 84. percben 
szerzett találatával 1-0-ra megnyerték. Fordulatos, izgalmas összecsapást játszott 
együttesünk a Budapest Honvéd otthonában október 24-én. A találkozón Vojtus 
révén már a 7. percben vezetést szerzett csapatunk, majd 10 perccel később Pillár 
kiállítása miatt emberhátrányba kerültek labdarúgóink. A hazaiak Nono és Lukic 
góljával 2-1-re megfordították az állást a második félidőben, viszont Madarász 
és Cseri hajrában szerzett találataival 3-2-re együttesünk győzött. Csapatunk az 
Újpest ellen is gól gazdag mérkőzést játszott. Az október 30-ai összecsapáson 
Jurina fejesével szereztek vezetést Supka Attila tanítványai a 18. percben, a vendé-
gek 8 perccel később Kocsis öngóljával egyenlítettek. Fordulás után Koutroumpis 
öngóljával újra labdarúgóink kerültek előnybe a 61. percben, de Bjelos látványos 
találatával a hajrában ismét egyenlítettek a fővárosiak. A ráadásban az újpesti 
Tallo büntetőjét a bajnokságban ezen a találkozón debütáló Tordai nagy bravúrral 
hárította, így 2-2-es döntetlennel ért véget a mérkőzés. November 6-án a Paksi 
FC gárdáját látta vendégül együttesünk és Drazic révén a 18. percben sikerült ve-
zetést szerezni. A vendégek Sajbán góljával egyenlítettek az első félidő vége előtt, 
míg a győztes gólt Jurina szerezte a 72. percben, így csapatunk 2-1-re megnyerte 
a találkozót. Együttesünk 12 forduló után az 5. helyen áll a tabellán 18 ponttal.

KUPA A másodosztályú Szeged-Csanád Grosics Akadémia vendégeként 
lépett pályára csapatunk október 27-én a MOL Magyar Kupa 4. fordulójában. A 
találkozón Calcan révén már negyedóra elteltével előnybe került együttesünk, 
a csongrádi gárda 17 perccel később egyenlített Tóth góljával. A folytatásban 
és a hosszabbításban sem született újabb találat, a büntetőpárbajt 3-1-re a 
szegediek nyerték, így bejutottak a legjobb 16 közé.

MÁSODIK CSAPAT Hét mérkőzésből négyet megnyert a Mezőkövesd Zsóry FC 
II. csapata a B.-A.-Z. Megyei I. osztályú bajnokságban. Együttesünk Bőcsön 
és a listavezető Cigánd ellen itthon egyaránt 3-2-es győzelmet aratott, az 
MVSC-Miskolc együttesét 9-0-ra, az Aszalót pedig 9-3-ra múlta felül. Hevesi 
Tamás tanítványai az Emőddel 1-1-es döntetlent játszottak, míg a Sajóbá-
bonytól 2-1-es, a Borsodnádasdtól 4-1-es vereséget szenvedtek, így 13 forduló 
után 21 ponttal a 6. helyen állnak a tabellán, hátrányuk 4 pont a 3. helyezett 
Gesztely mögött.

Fontos siker a Fradi ellen
Egy győzelem mellett három vereséget szenvedett
a Mezőkövesdi KC felnőtt csapata a bajnokságban.

Az NB I./B-s pontvadászatban a Pick Szeged U21-es csapatának vendé-
geként 31-22-re kapott ki együttesünk október 3-án, Ózdon október 24-én 
26-25-ös, míg hazai környezetben az Orosházi FKSE-Tokai ellen 30-26-os 
vereséget szenvedett csapatunk október 16-án. Az MKC október 30-án szép 
sikert ért el a bajnokságban, miután az FTC-Diagnosticum U21-es gárdáját 
fölényesen, 36-25-re legyőzte. Csapatunk játékosai közül Szegeden és az 
Orosháza ellen Jancsó volt a legeredményesebb 6, illetve 8 góllal, Ózdon 
Csörgő 8 gólt lőtt, míg a Fradi ellen Jancsó és Csörgő egyaránt 9 találatig 
jutott. Az MKC 7 forduló után a 7. helyen áll a tabellán 5 ponttal.

TOVÁBBJUTÁS Két mérkőzést játszott a Magyar Kupában az MKC, 
kéziseink az NB II.-es Kazincbarcikai KSE otthonában 39-22-es győzelmet 
arattak az 1. fordulóban október 19-én. A találkozón Jancsó és Gulácsi 
egyaránt 8 gólt szerzett. A 2. fordulóban a másodosztályú Csépe Salgó-
tarjáni SKC vendégeként 29-25-re nyertek kéziseink, csapatunkból Zelei 
és Kátai 7-7 gólt szerzett. 

Középmezőnyben sakkozóink
A 6. helyen áll két forduló után a Mezőkövesd Zsóry SE 

sakkcsapata az NB II. Barcza csoportjában.

Együttesünk két mérkőzést játszott le eddig a bajnokságban, csapatunk 
elsőként az aranyéremre is esélyesnek tartott Miskolci Sportiskola-KisBocsok 
csapatával találkozott október 10-én városunkban. Az öt nagymesterrel felálló 
miskolci gárda ellen bravúros, 6-6-os döntetlent értek el sakkozóink, akik 
közül Burghardt József, Barabás Tibor és Póta Lajos győzött, míg Becskei 
Zoltán, Pap János, Zelei Zoltán, Hevesi Zoltán, Hunkó György és Gáspár Muriel 
Aranka döntetlent játszott.

Ezt követően ismét egy élcsapat, a Hajdúböszörményi SE ellen ültek aszta-
lokhoz sakkozóink hazai környezetben. Az október 31-ei találkozón a hajdúsá-
gi gárda 7,5 – 4,5 arányú győzelmet aratott. Csapatunkból Burghardt József és 
Pap Kristóf nyert, míg Paál Attila, Hevesi Zoltán, Sallai János, Kelemen György 
és Molnár Márton Ádám fél pontot szerzett. Együttesünk 1 csapatponttal a 6. 
helyen áll a tabellán. Csapatunk legközelebb a Nyíregyházi VSC II. vendége-
ként játszik bajnoki mérkőzést december 5-én.

Érmes helyezések Egy aranyat és három bronzérmet szereztek a Mezőkövesd 
Zsóry SE ökölvívó-szakosztályának sportolói az Eger Kupán.

Változások történtek a közel-
múltban a szakosztályban, Balogh 
Róbert szakosztályvezető befejezte 
tevékenységét és több mint 10 év 
után távozott az ökölvívóktól. A szak-
mai munkát Tóth József végzi, míg 
a kommunikációs feladatokat Kiss 
Gellért látja el a folytatásban. A koro-
navírusjárvány miatt csak edzéseken 
és edzőmérkőzéseken vettek részt a 
sportolók, de Egerben így is többször 

nemzetközi mezőny gyűlt össze, oszt-
rák és szlovák csapatok mellett egy 
török klub is részt vett, városunkat al-
kalmanként 8-9 bokszoló képviselte. 
A négynapos Magyar Kupán, amely 
egyben válogató is volt, nem tudtak 
elindulni a kövesdi bokszolók, pedig 
Lukács Lászlónak jó esélye lett volna 
a győzelemre is, mondta Tóth József, 
aki kiemelte, hogy a szeptemberben 
rendezett Egri Küzdelmi Napon Die-

nes Krisztián, Bukta Botond és Kiss 
Gellért is jó teljesítményt nyújtott, míg 
Lukács László ellenfele visszalépett. 

A VI. Eger Kupa ökölvívóversenyt 
október 30-án és 31-én rendezték 
meg a hevesi megyeszékhelyen. A 
nemzetközi versenyen 56 sporte-
gyesület 180 versenyzője indult, a 
magyar klubok mellett ukrán, lengyel, 
szlovák és török csapatok is részt 
vettek. A kövesdiek közül Dienes 

Krisztián aranyérmes lett, míg Bukta 
Botond, Kiss Gellért és Danyi Csaba 
bronzérmet szerzett.

– Az eredményekkel elégedett 
vagyok, azok, akik bronzérmesek 
lettek, kivétel nélkül külföldi bokszo-
lótól szenvedtek vereséget. Dienes 
Krisztián nagyon jó teljesítményt 
nyújtott, teljesen megérdemelten 
végzett az első helyen – mondta Tóth 
József edző.

Bódi Krisztián

bokri

bokri

bokri
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november 14–20-ig
ÜDVÖZÍTŐ Gyógyszertár

(Szent László tér 2.)

november 21–27-ig
GLÓRIA Gyógyszertár
(Deák Ferenc u. 1/a)

november 28 –
december 4-ig

PATIKAPLUS Gyógyszertár
(a TESCO épületében)

december 5–11-ig
FORRÁS Gyógyszertár
(Mátyás király u. 75.)

december 12–18-ig
SZENT LÁSZLÓ Gyógyszertár

(Mátyás király u. 108.)

Ügyeleti rend

Anyakönyvi
hírek 

Városunkban szeptember 22. és 
november 5. között 19 jegyespár 

kötött házasságot és 70 halálesetet 
anyakönyveztek. Ezek közül az alábbi-
ak járultak hozzá a nevek közléséhez:

Házasságkötés:
Szajlai Csaba – Csuhai Katalin

Dobi Bence Szabolcs – Vámos Szabina
Varga Ákos – Szilágyi Mariann

Rajna Lóránt – Lázár Borbála Tünde
Csattos Zsolt – Nagy Judit

Aranyosi Márk – Sándor Nikolett
Ali György – Suha Zsófia Anna

Lénárt Attila – Tőrös Anita
Fodor István – Szabó Anna
Burai Zsolt – Berki Mariann

Ondruss István – Bánki Zsófia
Horváth Krisztián – Szilágyi Vanessza

Stopper

Hívogató
NOVEMBER 19. PÉNTEK 20.00

Zalaegerszegi TE FC –
Mezőkövesd Zsóry FC

NB I.-es férfi labdarúgó-mérkőzés*
a ZTE Arénában

NOVEMBER 20. SZOMBAT 18.00
Mezőkövesdi KC – 

Csépe Salgótarjáni SKC
NB I./B-s férfi kézilabda-mérkőzés*

a Városi Sportcsarnokban

NOVEMBER 21. VASÁRNAP 13.00
Mezőkövesd Zsóry FC II. –

Gesztelyi FC B.-A.-Z. megyei I. osztály 
felnőtt férfi labdarúgó-mérkőzés*

a Zsóry Edzőcentrumban

NOVEMBER 27. SZOMBAT 18.00
Optimum Solar-Békési FKC – 
Mezőkövesdi KCNB I./B-s férfi 

kézilabda-mérkőzés*
a Békési Városi Sportcsarnokban

NOVEMBER 28. VASÁRNAP 13.00
Mezőkövesd Zsóry FC II. –

KKFC Mezőcsát B.-A.-Z. megyei I. 
osztály felnőtt férfi labdarúgó-mér-

kőzés* a Zsóry Edzőcentrumban

NOVEMBER 28. VASÁRNAP 18.00
Mezőkövesd Zsóry FC – Ferencvárosi TC
NB. I-es férfi labdarúgó-mérkőzés*

a Városi Stadionban

Szombatonként 8–13 óráig.
A változtatás jogát fenntartják!

november 20.
Dr. Heéger László,

Bajcsy-Zsilinszky u. 2.

november 27.
Dr. Hegyi-Barczi Katalin

Kossuth u. 1. 

december 4.
 Dr. Jacsó Viktor

Kossuth u. 1. 

december 11.
ÁTHELYEZETT MUNKANAP

december 18.
Dr. Roszkos László

Gróf Zichy János u. 10/a

NOVEMBER 25.
CSÜTÖRTÖK 10.00–18.00

Véradás a Rendezvények Házában

NOVEMBER 26. PÉNTEK 17.00
A Mezőkövesdi Széchenyi István 

Katolikus Technikum,
Szakképző Iskola és Gimnázium 

Szalagavató ünnepsége
a Közösségi Házban

NOVEMBER 27.
SZOMBAT 9.00–13.00

Foltvarró Nap –
a matyó motívumok alkalmazása 
a foltvarrásban és táskakiállítás

a Rendezvények Házában

NOVEMBER 28., DECEMBER 5., 
12. ÉS 19. VASÁRNAP 16.00

Városi Adventi Gyertyagyújtások
(részletek a 16. oldalon)

DECEMBER 9. CSÜTÖRTÖK 17.00
Közmeghallgatás

a Rendezvényközpontban

gyógyszertárak fogászatok
Harangszó

SZENT LÁSZLÓ
EGYHÁZKÖZSÉG

Szentmisék:
Hétfőtől

csütörtökig: 7 óra
Pénteken és szombaton: 7 óra, 17 óra

Vasárnap: 7, 9, 11 és 17 óra

Az adventi időszakban, november 
29. és december 23. között a reggeli 

szentmisék 6 órától kezdődnek. 

A Karitász magyarországi meg-
alakulásának 90. évfordulójára, 

újraszervezésének 30. évforduló-
jára emlékeznek meg november 

21-én (vasárnap) a 7, a 9, a 11 és a 
17 órakor kezdődő szentmiséken. 

A november 21-ei szentmisék 
után kerül sor a Szent Erzsébet 

kenyérosztásra. 

JÉZUS SZÍVE
EGYHÁZKÖZSÉG

Szentmisék:
Hétköznap: 7 óra, 18 óra

Vasárnap: 7 óra, 9 óra, 18 óra
Minden hónap 13-án 12 óra:

Engesztelő szentmise

REFORMÁTUS
EGYHÁZKÖZSÉG

Vasárnaponként 11 óra:
Istentisztelet, ugyanekkor

gyermek-istentisztelet

EGRI GÖRÖGKATOLIKUS
SZERVEZŐLELKÉSZSÉG

Szent Liturgia
a mezőkövesdi

görögkatolikus templomban 
(Szőlő u. 27.):

minden vasárnap 17 órakor.

*A jelzett rendezvények védettségi 
igazolvánnyal látogathatók!

DECEMBER 4. SZOMBAT 13.00
Gyirmót FC Győr –

Mezőkövesd Zsóry FC
NB I.-es férfi labdarúgó-mérkőzés*

az ALCUFER Stadionban

DECEMBER 4. SZOMBAT 18.00
Mezőkövesdi KC – Vecsési SE

NB I./B-s férfi kézilabda-mérkőzés*
a Városi Sportcsarnokban

DECEMBER 10. PÉNTEK 18.00
Ceglédi KKSE –
Mezőkövesdi KC

NB I./B-s férfi kézilabda-mérkőzés* 
Abonyban, a Varga István
Városi Sportcsarnokban

DECEMBER 12. VASÁRNAP 18.45
Mezőkövesd Zsóry FC –
Kisvárda Master Good

NB I.-es férfi labdarúgó-mérkőzés*
a Városi Stadionban

DECEMBER 16. CSÜTÖRTÖK 18.00
SBS-Eger – Mezőkövesdi KC

Liga Kupa mérkőzés*
a Kemény Ferenc Sportcsarnokban

DECEMBER 18. SZOMBAT 19.30
MOL Fehérvár FC –

Mezőkövesd Zsóry FC NB I.-es férfi 
labdarúgó-mérkőzés*
a MOL Aréna Sóstóban

Mezőkövesd Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2021. december 

9-én (csütörtök) 17:00 órától a 
Rendezvényközpontban (Mezőkövesd, 

Jezsuiták tere 1.) (Kistemplom) 

KÖZMEGHALLGATÁST
tart, melynek 

NAPIRENDJE:

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 
elmúlt évben végzett munkájáról 

és a további tervekről.
Előadó: dr. Fekete Zoltán polgármester

2.) Lakossági indítványok, vélemé-
nyek, javaslatok

Indítványaikat, véleményeiket, 
javaslataikat előzetesen írásban 

eljuttathatják a Mezőkövesdi 
Közös Önkormányzati Hivatal „A” 

épület földszintjén elhelyezett 
gyűjtőládába. 

Minden érdeklődőt szeretettel 
várunk! 

A közmeghallgatást a Mezőkövesdi 
Városi Televízió élőben közvetíti! 

ÉRTESÍTÉS

FELHÍVÁS | A Karitász Mezőkövesdi Szervezete a hagyományok-
hoz hűen idén is gyűjtést szervez a szegény, rászoruló családok 

számára az adventi időszakban, az adventi gyertyagyújtások 
alkalmával. A felajánlásokból élelmiszercsomagokat készítenek, 

amelyeket még karácsony előtt eljuttatnak a rászorulóknak.
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TÁJÉKOZTATÁS Az 1 órás díjmentes parkolásra feljogosító kártyával rendelkező mezőkövesdi lakosokat értesítjük, hogy a 
kártyájuk érvényessége a veszélyhelyzet alatti díjmentes parkolás időtartamával, 6 hónappal meghosszabbodik.

A hosszabbítás automatikus, a parkolóbérlettel rendelkezőknek további teendője nincs.

Kérdés esetén elérhetőségeink: 49/505-148, ugyfelszolgalat@mezokovesdi-vgzrt.hu
Mezőkövesdi Városgazdálkodási Nonprofit Zrt.

Mezőkövesd Város Önkormányzata értékesítésre meghirdeti az alábbi, a város központjában elhelyezkedő ingatlanokat:

Mezőkövesd, Morvay János u. 1. szám alatti 
irodahelyiségek (emelet 4 irodahelyiség és 

egyéb helyiségek összesen: 101 m2)
Az udvaron parkolók bérelhetők. 

Az ingatlanok megvásárlására vonatkozó ajánlatokat Mezőkövesd Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani az alábbi címre: 
3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112. számon vagy emailben a polgarmester@mezokovesd.hu címre.

Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatban érdeklődni lehet a 06/49-511-536-os telefonszámon.
Dr. Fekete Zoltán polgármester

Mezőkövesd, Alkotmány u. 2.
(3 főhelyiség, konyha,

raktárak, mosdóhelyiségek
összesen 530 m2)

HIRDETMÉNY

Mezőkövesd, Eötvös u. 1. szám alatti 
üzlethelyiség: (2 helyiség és mosdó,

WC, raktár összesen 50 m2,
teljesen felújított állapotban)

Mezőkövesd Város Önkormányzata értékesítésre hirdeti meg

Az ingatlanok megvásárlására vonatkozó ajánlatokat Mezőkövesd 
Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani az alábbi címre: 
3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112, vagy emailben a polgarmes-
ter@mezokovesd.hu címre.

Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatosan érdeklődni lehet a 
06/49-511-536-os telefonszámon.

HIRDETMÉNY

valamint a Mezőkö-
vesd, Szent László tér 
11. szám alatti 17 m2 

alapterületű üzlethe-
lyiséget.

Dr. Fekete Zoltán polgármester

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a BMH Nonprofit Kft. személyes 
ügyfélszolgálati irodáiban 2021. november 3-tól ügyfeleink és 
kollégáink egészségének és biztonságának megóvása céljából 
az alábbi óvintézkedések kerültek bevezetésre:

• Az ügyfélszolgálat személyes igénybevétele során az ingatlan-
használó számára javasolt a szájat és az orrot eltakaró védő-
maszkot viselni és köteles a kihelyezett fertőtlenítőt használni.

• Ügyfélszolgálati helyiségeinkben a járványügyi ajánlásokat 
figyelembe véve, egyszerre csak meghatározott számú ügyfél 
ügyintézését tudjuk biztosítani.

• Kérjük ügyintézéshez kísérő nélkül megjelenni szíveskedje-
nek, mivel kollégáink fogyasztási helyhez kötötten 1 főt fogadnak 
ügyfélszolgálati helyiségeinkben.

• Az ügyintézés során az 1,5 méteres védőtávolságot szükséges 
betartani. 

Kérjük, hogy az ügyintézések során lehetőség szerint az elekt-
ronikus, papír alapú, illetve a telefonos kapcsolattartást előnyben 
részesíteni szíveskedjenek.

További információk:
Weboldal: www.bmhnonprofit.hu

Telefon: 06 21 3500 111
E-mail: ugyfelszolgalat@bmhnonprofit.hu

Levelezési cím: 3510 Miskolc, Pf. 583

Tisztelt Ügyfeleink!

BMH Nonprofit Kft.

a Mezőkövesd, 
Szent László tér 11. 
szám alatti 78 m2

alapterületű üzlet-
helyiséget,

Fizetett hirdetés
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A 9. alkalommal rendezett kiállításon 42 
mezőkövesdi, szomolyai, tardi, füzesab-
onyi, rimaszombati, hajdúböszörményi, 
budafoki, egri és susányi kiállító mutatta 
be termékeit és terméseit szeptember 
16-a és 19-e között. A tárlaton mintegy 
20 óvodai, iskolai tündérkert és négy 
madárijesztő is helyet kapott, valamint 
újdonságként kerti törpéket, újságpapírból 
készített koszorúkat is láthattunk.

A megnyitót szeptember 16-án tar-
tották, ahol Herkely Károly, az egyesület el-
nöke után dr. Fekete Zoltán polgármester 
mondott köszöntőt, méltatta a példaértékű 
rendezvényt, majd dr. Medvegy János 

Kettős jubileum

– A hívő ember számára a templomok a 
legértékesebb, legbecsesebb épületek közé tartoznak, 
hiszen a keresztény családok otthonául szolgálnak. 
Örülök annak, hogy megépült az új templom és bízom 
benne, hogy a hívek mindig meg fogják tölteni – mondta 
a szentmisén dr. Veres András, győri megyéspüspök, a 
Magyar Katolikus Püspöki Konferencia elnöke, aki 1988 és 
1990 között káplánként tevékenykedett városunkban.

SZÁNTÓ JÓZSEF A templom építésének idejében 
Szántó József főesperes, jászberényi apát-plébános, 
töltötte be a Jézus Szíve Egyházközség plébánosi 
tisztségét, aki egy személyes történetet idézett fel.  

– Amikor látogatóba jöttem az iskolába Tamás 
atyával, még csak egy nagy gödör állt itt. Molnár 
Mária igazgatónő amikor kikísért a kapun, azt mondta, 

hogy ott lesz majd az új templom. Tamás atya ránézett 
és így szólt: Asszony nagy a te hited! Néhány évvel 
később, ahogy az Úristen megálmodta, megépült a 
templom, melyhez én csak egy eszköz voltam Isten 
kezében – mondta Szántó József főesperes.

HARMINC ESZTENDŐ Dr. Veres András 1988 és 1990 
között káplánként tevékenykedett városunkban és 
részt vállalt a Máltai Szeretetszolgálat Mezőkövesdi 
Csoportjának létrehozásában.

– A hit továbbadása és a közösség formálása mellett a 
szeretetszolgálat létrehozásában is igyekeztünk előre lép-
ni. A fővárosban ekkoriban már jól működött a szervezet, 
ezért felvettük a kapcsolatot Kozma Imre atyával, akitől 
minden segítséget megkaptunk. A távozásom után egy 
évvel már olyan stáb állt rendelkezésre, akik mind a mai 

napig jól működtetik a közösséget – emelte ki a püspök.
Huszonöt éve vezeti a Máltai Szeretetszolgálat 

Mezőkövesdi Csoportját Balogh Csaba, akit Szántó 
József kért fel a feladatra.

– Kértem három napot, mely alatt úgy döntöttem, 
hogy elvállalom a feladatot. Az itt élők nagy része tudja, 
hogy van a városban egy gondozóház, a szegények 
pedig minket is ismernek. Nem verjük nagydobra a 
saját munkánkat, de aki rászorult és tudja, hogy milyen 
segítséget tudunk nyújtani, az biztos, hogy nem felejti 
el. Sokan csak pillanatnyilag vannak rászorulva a 
segítségünkre, nekik egy 10 kg-os élelmiszercsomag is 
nagyon jól jön a nehéz időben – mondta Balogh Csaba.

A jubileumi szentmisén Gyenes László, a Jézus Szíve 
Egyházközség képviselő-testületének elnöke és Balogh 
Csaba köszöntötte dr. Veres Andrást.

Kiállítás –
Matyó Rózsa –

évforduló

B. K.

Hármas ünnep volt az idei Őszi zöldség- és gyümölcskiállításon.
A tárlat megnyitója mellett bemutatták a Márk Gergely által 

nemesített Matyó Rózsát, illetve fennállásának 10. évfordulóját is a 
rendezvény keretében ünnepelte a Matyó Kertbarát Egyesület. 

plébános és Gordos Attila református 
esperes megáldotta a terméseket.

Az eseményen mutatták be a 
matyó rózsát, melyet Márk Gergely 
kertészetében nemesítettek.

– Négy évvel ezelőtt fogalmazódott 
meg bennünk, hogy szeretnénk életre 
kelteni a matyó rózsát, amelyet Kisjankó 
Bori íróasszony és őseink megálmodtak, 
meghímeztek. Acsádon, Márk Gergely 
nemesítő kertészetében rátaláltunk 
egy egyedülálló rózsafajtára, amelyet 
elneveztük Matyó Rózsának. A név bej-
egyzése folyamatban van, így nemsokára 
saját, élő virágfajtája is lesz a városnak, 
mellyel az ősök ránk hagyott öröksége 
előtt tisztelgünk – emelte ki Herkely 
Károly, aki hozzátette, a Matyó Múzeum 
elé szeretnék majd elültetni az új rózsát.

A rendezvény második napján a 
mezőkövesdi óvodások és kisiskolások 
látogattak el a kiállításra, ahol frissen 
préselt almalevet és mézet kóstolhattak, 

valamint játszósarokkal és csillám-
tetoválással várták a gyerekeket. Ezzel 
párhuzamosan ingyenes egészségügyi 
szűrésekre nyílt lehetőség.

KERTÉSZET Pénteken Megyeri Szabolcs 
kertészmérnök az ültetőgödör gondos 
elkészítéséről, a vegyszermentes termesz-
tésről, a locsolás fontosságáról beszélt, 
majd dr. Kisvarga Szilvia kertészmérnök a 
vidéki kertek jellemzőit mutatta be, vala-
mint különböző rózsafajtákat is ismertetett.

VERSENYEK Szombaton a gasztronómia 
került fókuszba, ugyanis ezen a napon 
tartották a lekvár és a süteményversenyt. 
A gasztronómiai versenyszámok mellett a 
Matyóföld Legszebb Kertjeit és Matyóföld 
legnagyobb tökeinek termelőit is jutal-
mazták. A házi lekvárversenyre nyolc kate-
góriában összesen 100 féle készítménnyel 
neveztek be. A szakemberek 23 lekvárnak 
ítélték meg az arany minősítést.

A házi édes-sós süteményversenyre 
18 féle finomság érkezett, melyek közül 
14 volt az édessütemények száma. A 
legszebb kertek között 12 kategóriában 
hirdettek eredményt, a megméretésre 
24-en neveztek. Matyóföld legnagyobb 
töke versenyre két termelőtől három 
kiemelkedő méretű termés érkezett, a 
győztes tök, több mint 20 kg-t nyomott. 

FŐZÉS Vasárnap Póta-Endrődi Rita 
táplálkozási tanácsadó főzőbemutatóval 
egybekötött előadást tartott az egykori 
Iskolatörténeti Gyűjteményben.

JUBILEUM A 2010-ben alapított kertbarát 
egyesület fennállásának 10. évfordulóját 
az idei, négynapos program keretében 
ünnepelte meg. A Millennium Étterem-
ben tartott összejövetelen Herkely Károly 
elnök diavetítéssel egybekötve foglalta 
össze az elmúlt évtized eseményeit 
szeptember 16-án. Zs. K.

A Jézus Szíve templom felszentelésének 20. évfordulóját ünne-
pelték október 13-án, míg a Magyar Máltai Szeretetszolgálat 
Mezőkövesdi Szervezete fennállásának 30 éves évfordulóját 

ünnepli ebben az évben. A jeles események tiszteletére szent-
misét tartottak a Jézus Szíve templomban.

A Matyó Kertbarát Egyesület tagjai 

A nemesített virág: Matyó Rózsa
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